

50-425 AN C2

There must be a reduction, and more economical use, of paper, envelopes and labour in respect of the free mailing list. This is the last issue of this publication you will receive, unless you desire to have it continued, in which event you must advise this Bureau, and give the reason for such continuation.

This does not apply to copies going to paid-up subscribers or exchange publications.

Une plus stricte économie rend impérieuse une réduction dans la consommation de papier, enveloppes et travail pour publications distribuées à titre gracieux. En conséquence, la présente livraison de cette publication est la dernière à vous parvenir à moins que vous désiriez la continuation de ce service et, en telle éventualité, vous devez en aviser ce Bureau et donner les raisons la justifiant.

Ceci ne s'applique pas aux abonnés payants, ni aux échanges.

Published by the Authority of
The HON. James A. MacKinnon, M.P.,
Minister of Trade and Commerce

DOMINION BUREAU OF STATISTICS
CENSUS OF INDUSTRY
FORESTRY BRANCH
OTTAWA - CANADA

Publié par ordre de
L'Honorables James A. MacKinnon, M.P.,
Ministre du Commerce

BUREAU FEDERAL DE LA STATISTIQUE
RECENSEMENT INDUSTRIEL
BRANCHE FORESTIERE
OTTAWA - CANADA

Dominion Statistician: S.A. Cudmore, M.I. (Omn.). F.S.S., F.R.S.C., Statistician du Dominion

Chief of Forestry Branch: R. G. Lewis, B.Sc. F. Chef, Branche Forestière.

LASTS, TREES AND WOODEN SHOE FINDINGS, 1941. FORMES, EMBAUCHOIRS ET CRÉPINS EN BOIS, 1941.

Ottawa, December, 1942. - The wooden shoefindings industry includes all establishments engaged wholly or chiefly in the manufacture of lasts, trees, wooden heels and other shoefindings made of wood.

There were sixteen establishments reporting in this group for 1941, distributed as follows: Quebec 11, Ontario 3 and Nova Scotia 2.

The table below gives the principal statistics of this group for 1940 and 1941 and shows increases for all items.

There are a number of establishments classed in other industrial groups making relatively small quantities of wooden shoefindings as a side line. Complete figures of production by all industrial groups and further details concerning this industry will be given in a later report on the wood-using industries as a whole.

Ottawa, décembre 1942. - L'industrie des crépins en bois comprend tous les établissements dont l'occupation exclusive ou principale consiste dans la fabrication de formes, embauchoirs, talons et autres crépins en bois.

Il y avait seize établissements dans ce groupe en 1941, distribués comme suit: Québec 11, Ontario 3 et Nouvelle-Ecosse 2.

Le tableau ci-dessous donne les principales statistiques de l'industrie pour 1940 et 1941. On constate des augmentations pour tous les items.

Il y a un certain nombre d'établissements classés dans d'autres groupes industriels qui produisent des quantités relativement faibles de crépins en bois en à côté. Les chiffres de la production totale de tous les groupes et des détails additionnels touchant cette industrie seront donnés dans un rapport subséquent sur toutes les industries utilisant le bois.

Principal Statistics

Items	Unit	1940	1941	Unité	Item
Establishments	No.	123	16	nomb.	Etablissements.
Capital invested	\$	1,521,737	1,537,177	\$	Capitaux engagés.
Employees on salaries ...	No.	101	110	nomb.	Employés à salaire.
Salaries paid	\$	163,386	180,565	\$	Salaires payés.
Employees on wages	No.	593	660	nomb.	Employés à gages.
Wages paid	\$	426,079	511,313	\$	Gages payés.
Fuel used	\$	10,626	11,344	\$	Combustible.
Electricity purchased ...	kwh.	964,088	1,147,398	kWh	Électricité achetée.
Electricity purchased ...	\$	18,892	21,635	\$	Électricité achetée.
Cost of materials.....	\$	457,771	609,499	\$	Coût des matières premières.
Value of products	\$	1,347,596	1,678,003	\$	Valeur des produits.

(Continued)

Price 10 cents.

Prix, 10 cents.

(Voir la suite p. 2)

The following firms reporting in 1941 were engaged wholly or chiefly in the manufacture of wooden shoefindings: -

Les firmes dont les noms suivent, qui ont fait rapport en 1941 s'occupaient exclusivement ou principalement de la production de crépins en bois: -

Lewis, John, Ship Harbour, N.S.

Lewis, J., & Sons, Ltd., Stewiacke, N.S.

Dominion Rubber Co., Ltd., Granby, P.Q. (H.O. 420 Lagauchetière St. W., Montreal).

Dominion Wood Heel Corp., Ltd., 4500 Hochelaga St., Montreal (H.O.), and 518 St. Valier St., Quebec, P.Q.

Essex Wood Heel Co., 10223 Blvd St-Laurent, Montreal, P.Q.

Fréchette & Frères, 740, 2^e avenue, Grand Mère, P.Q.

La Forme Alban, Enr., 8010, rue Henri-Julien, Montréal, P.Q.

Laprairie Wood Heel Co., 22, rue Ste-Elisabeth, Laprairie, P.Q.

National Wood Heel of Canada, Ltd., 2100 Moreau St., Montreal, P.Q.

Robin Frères, Ltée, 715, rue Gilford, Montréal, P.Q.

United Last Co., Ltd., 4500 Hochelaga St., Montreal, P.Q.

Yamaska Heel Co., Regd., 540 Ave De Vaudreuil, St-Hyacinthe, P.Q.

Canada Last Co., Ltd., (The), 343 Montrose St., Preston, Ont.

Foreman Heel Corp., Canada, Ltd., 9 Dwight St., Mimico, Ont.

Galt Wood Heel, Ltd., 10 First Ave., Galt, Ont.

STATISTICS CANADA LIBRARY
BIBLIOTHÈQUE STATISTIQUE CANADA



1010764250